

ANNOUNCEMENT / COMMUNIQUÉ



ABSC-CHLA 2014 Conference Announcement

Coming off a strong conference in Saskatoon, let's keep the momentum going by telling you about the exciting program for the ABSC-CHLA conference in Montreal!

A stimulating week of "scaling new heights together" is being offered to the ABSC-CHLA community on 16–20 June 2014. Join fellow librarians in an exchange of ideas and expertise during the day, while experiencing one of Montreal's wonderful festivals, *FrancoFolies*, in the evening, just a hop, skip, and a jump from the conference venue!

Stay updated at chlabc.ca/conference for all the exciting conference details. Or, visit us on the [CHLA facebook group](#) (<https://www.facebook.com/CHLA.ABSC>) or our Twitter account, [@abscchla14](#) or at [#abscchla14](#).

Scaling new heights together

As health sciences librarianship is constantly evolving, during the conference we wish to explore as many potential partnerships as possible, including: embedded librarianship in clinical or research settings, interprofessional collaborations, patient-centred care, and aboriginal health.

Invited speakers

- Opening the conference on June 18th is **Dr. Victor Montori**, Director of the Healthcare Delivery Research Program and Knowledge and Encounter Research Unit at the Mayo Clinic. Dr. Montori is an advocate for patient-centered care, where the patient's values and preferences are at the centre of

making clinical decisions. He is also a recognized leader of evidence-based medicine, participating as a tutor at the [McMaster University Evidence-Based Clinical Practice Workshop](#).

- Following Dr. Montori's talk, a panel from Université de Montréal (**Marie-Claude Vanier**, Associate Clinical Professor, Faculty of Pharmacy; **Vincent Dumez**, Co-Director, Collaboration and Patient Partnership Direction, Faculty of Medicine; **Éric Drouin**, Director, MD program, Faculty of Medicine; and **Isabelle Brault**, Assistant Professor, Faculty of Nursing) will present the concepts of patient-as-partner-in-care and patient-as-trainer as well as results of projects of patients' involvement in interprofessional collaborative practice education for health sciences students. Ways to involve patients, pitfalls, and key success factors for such initiatives will be explored through an interactive discussion.
- Wrapping up the conference on 20 June is **Dr. Stanley Vollant**, Academic Advisor of the First Nations and Inuit Program at Université de Montréal and also the first aboriginal surgeon in Québec. He initiated **Innu Meshkenu**, a 5000 km trek to visit First Nations communities in Quebec, Labrador, Ontario, and New Brunswick. Dr. Vollant is a major contributor to the health and well-being of aboriginal communities and advocates for the preservation of traditional medicine practices.

A trendy hotel in a lively neighbourhood

All program sessions will be held at the [Hyatt Regency Montréal](#), the proud recipient of an AAA Four Diamond Award. Relaxing views of the city complement the stylish,

recently renovated rooms, including Wi-Fi high-speed Internet access. You may also enjoy on-site therapeutic spa treatments, an indoor pool, and a sauna.

The hotel is located on Place des Festivals, in the heart of [Quartier des spectacles](#) in downtown Montréal, and is connected by an [underground walkway](#) to Chinatown, [Old Montréal](#), [Place des Arts](#) (Performing Arts Centre), shopping malls, and the Métro transport system.

Montreal, a city unlike any other

Our welcoming committee will be organizing visits to the [Grande Bibliothèque](#) and [Museum Pointe-à-Callière](#) and will suggest other favorite destinations. For inspiration, visit the website of [Tourism Montreal](#). Latest attractions include the [Grevin Wax Museum](#) and [Rio Tinto Alcan Planetarium](#). And of course, Montreal is renowned for its cuisine: you'll find everything from foie gras to poutine (or even a mixture of both)!

There will be so much to see and do... Maybe you'll want to extend your stay? The [International Jazz Festival](#) and the [International des Feux Loto-Québec](#) will begin the week after the ABSC–CHLA conference!

We look forward to welcoming you in Montreal next spring!

Natalie Clairoux

Librarian

Health Sciences Library

Université de Montréal

E-mail: natalie.clairoux@umontreal.ca

Lindsey Sikora

Health Sciences Research Liaison Librarian

Health Sciences Library

University of Ottawa

E-mail: lindsey.sikora@uottawa.ca

(La Belle Province)



Montréal

Présentation de la conférence 2014 de l'ABSC–CHLA

Du 16 au 20 juin 2014, participez à la conférence de l'ABSC–CHLA à Montréal! Ce sera l'occasion pour tous les bibliothécaires de santé du Canada de se rencontrer, de partager leur expertise et de faire le plein d'idées. Une semaine excitante s'offre à vous, avec une programmation extraordinaire le jour et l'un des festivals les plus courus de Montréal le soir, puisque les douzaines de spectacles gratuits du festival des [FrancoFolies](#) ne seront qu'à deux pas!

Visitez notre site Web à l'adresse chla-absc.ca/conference/fr pour connaître tous les détails de la conférence.

Discutez avec nous via notre [groupe Facebook](#) (<https://www.facebook.com/CHLA.ABSC>) et notre compte Twitter, [@abscchla14](#), et suivez le mot-clic [#abscchla14](#).

Gravir ensemble de nouveaux sommets

La profession de bibliothécaire en sciences de la santé évolue constamment, et nous souhaitons explorer pendant cette conférence le plus d'opportunités de partenariats possible, incluant: les informationnistes en milieu clinique ou de recherche, la collaboration interprofessionnelle, le

patient partenaire des soins et services, et la santé des Premières Nations.

Conférenciers invités

- Lors de la conférence d'ouverture du 18 juin, **Dr Victor Montori** fera la promotion de la notion du patient partenaire, où le patient est une personne progressivement habilitée, au cours de son cheminement clinique, à faire des choix de santé libres et éclairés. Dr Montori est le Directeur du Healthcare Delivery Research Program and Knowledge and Encounter Research Unit à la clinique Mayo. Il est également un tuteur très apprécié des ateliers de pratique factuelle de l'Université McMaster.
- Suite à la conférence du Dr Montori, un panel composé de membres de l'Université de Montréal présentera les concepts du patient partenaire de soins et du patient-formateur, de même que les résultats de projets impliquant des patients dans l'apprentissage de la collaboration interprofessionnelle par des étudiants en sciences de la santé. Le panel sera composé de **Marie-Claude Vanier**, professeure agrégée de clinique, Faculté de pharmacie; **Vincent Dumez**, co-directeur, Bureau facultaire de l'expertise patient partenaire, Faculté de médecine; **Dr Éric Drouin**, directeur, programme de médecine, Faculté de médecine; et **Isabelle Brault**, professeure adjointe, Faculté des sciences infirmières. Une discussion interactive explorera les façons d'inclure les patients ainsi que les succès de ces initiatives et pièges à éviter.
- Pour terminer en beauté le 20 juin, **Dr Stanley Vollant**, conseiller pédagogique au Programme des Premières nations et Inuits du Québec à l'Université de Montréal et premier chirurgien autochtone du Québec, nous présentera le projet **Innu Meshkenu**, une marche inspirante de 5000 km qui visite des communautés autochtones au Québec, au Labrador, en Ontario et au Nouveau-Brunswick. La santé des Premières Nations de même que la préservation et la transmission de la médecine traditionnelle seront au cœur de sa présentation.

Un hôtel chic dans un quartier animé

La conférence et les réceptions auront lieu au **Hyatt Regency Montréal**, fier récipiendaire d'un prix AAA Quatre Diamants. Vous profiterez de chambres au décor moderne, d'une vue époustouflante de Montréal et de l'accès Internet à haute vitesse sans fil. L'hôtel propose un spa, une piscine intérieure et un sauna.

Le Hyatt Regency est situé sur la Place des Festivals, au cœur du **Quartier des spectacles** et en plein centre-ville de Montréal, et fournit un accès direct et souterrain au **Vieux-Montréal**, à la **Place des Arts**, au quartier chinois, à des centaines de boutiques et au réseau du métro.

Montréal, destination incontournable

Notre comité d'accueil organisera des visites à la **Grande Bibliothèque** et au **musée de Pointe-à-Callière** et vous suggérera ses destinations préférées. Pour vous inspirer, visitez le site Web de **Tourisme Montréal**. Les plus récents attraits touristiques incluent le **musée de cire Grévin** et le **Planétarium Rio Tinto Alcan**. Et bien sûr, Montréal est renommée pour sa cuisine: on y trouve de tout, de la poutine au foie gras (ou même un **mélange des deux**)!

Il y aura tellement à voir et à faire... peut-être voudrez-vous prolonger votre séjour? Le **Festival International de Jazz** et l'**International des Feux Loto-Québec** débuteront la semaine suivant la conférence ABSC-CHLA!

Nous avons hâte de vous accueillir à Montréal au printemps prochain!

Natalie Clairoux

*Bibliothécaire
Bibliothèque de la santé
Université de Montréal
Courriel: natalie.clairoux@umontreal.ca*

Lindsey Sikora

*Bibliothécaire de liaison de recherche pour les sciences de la santé
Bibliothèque des sciences de la santé
Université d'Ottawa
Courriel: lindsey.sikora@uottawa.ca*